
11 STYCZNIA 2022 

PROTOKÓŁ 

ZE SPOTKANIA KOMISJI DS. DRZEW I ZIELENI NA DOLNYM MIEŚCIE 

Uczestnicy:  

1. Zgodnie z listą obecności dołączoną do niniejszego protokołu 

 

PORUSZONY TEMAT  

Na początek ustalono agendę prac Komisji: 

1) Kontynuacja dyskusji na temat treści regulaminu Komisji 

2) Głosowanie nad uzgodnioną treścią regulaminu Komisji 

3) Informacja dotycząca statusu projektu zagospodarowania terenów położonych nad Nową Motławą – zejścia, ciąg 

pieszo-rowerowy wzdłuż ul. Kamienna Grobla i Dobra wraz z projektowanym parkiem wzdłuż nabrzeży  

4) Omówienie inwentaryzacji technicznej drzew na działkach w kwartale ulic Reduta Wilk, Dobra, Przyokopowa, 

Fundacyjna ze szczególnym uwzględnieniem wierzb 

5) Dyskusja dotycząca dalszego postępowania z wierzbami – jakie są warianty i możliwości. 

  

 

Ad. 1)  

Poddano pod dyskusję niektóre treści regulaminu prac Komisji odnośnie do których Członkowie Komisji wnosili uwagi i 

w wyniku dyskusji wypracowano ostateczną treść regulaminu Komisji. 

Dodatkowo ustalono, że akceptacja protokołów z posiedzeń Komisji przez jej Członków będzie się odbywała drogą 

elektroniczną do 7 dni kalendarzowych od dnia otrzymania od protokolanta. Niezgłoszenie uwag w tym terminie uważa 

się za akceptację jego treści. 

 

Ad. 2) 

Wypracowaną treść regulaminu Komisji poddano pod głosowanie. Regulamin został przyjęty jednogłośnie – 8 głosów 

‘za’.  

Przyjęta treść regulaminu stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Członkowie Komisji zwrócili uwagę, że Miasto powinno publikować treści zatwierdzonych protokołów z posiedzeń 

Komisji na dedykowanej projektowi PPP stronie www. Prosi się Miasto o przekazanie informacji odnośnie do lokalizacji 

publikacji tych protokołów.    

 



Ad. 3) 

MZ przedstawiła status projektu zagospodarowania terenów wzdłuż Nowej Motławy: 

- część uwag członków Komisji do projektu zieleni zostanie wprowadzona na etapie projektu wykonawczego, który też 

będzie konsultowany w ramach prac komisji; 

- projekty zostały wstępnie zaopiniowane pozytywnie przez Pomirskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków.  

- po uzyskaniu pozytywnej opinii z GZDiZ dla projektów zostanie złożony wniosek do PWKZ o wydanie decyzji 

pozwolenia konserwatorskiego i dopiero wówczas będzie można wystąpić z wnioskiem o wydanie pozwolenia na 

budowę 

W ramach uzgodnień z GZDiZ pojawił się pomysł, aby 2 z 8 zejść zaprojektować z użyciem indywidulanie wykonanych 

elementów małej architektury. Pozostałe zejścia będą miały podstawowe elementy wyposażenia w postaci 

produkowanych powszechnie ławek i siedzisk i będą mogły stanowić bazowe elementy pod przyszłe projekty 

obywatelskie do indywidualnego zagospodarowania zgodnie z aktualnymi potrzebami mieszkańców.   

W związku z tym, GGI Dolne Miasto wystosowało prośbę do Członków Komisji o wytypowanie tych dwóch zejść 

przeznaczonych do indywidualnego projektu. Ponadto GGI Dolne Miasto chciałoby, aby w tym temacie zorganizować 

warsztaty z przedstawicielami mieszkańców. 

 

 

Ad. 4) 

MZ krótko omówiła wnioski z wykonanej inwentaryzacji technicznej drzew rosnących w rejonie ulic Dobra – 

Przyokopowa – Fundacyjna – Reduta Wilk ze szczególnym wskazaniem na stan wierzb rosnących wokół terenu boiska 

pod wierzbami. Inwentaryzacja była wysłana do Członków Komisji wraz z zaproszeniem na spotkanie.  

Ekspertyza wskazuje bardzo zły stan techniczny wierzb spowodowany martwicą pni i konarów, porażeniem drzew 

przez grzyby oraz utratą stateczności z powodu licznych postępujących wyłamań konarów i gałęzi. Według ekspertyzy 

wszystkie wierzby (z wyłączeniem drzewa o nr inwentaryzacyjnym 43, dla którego sugerowana jest redukcja korony ze 

względu na zagrożenie kolejnymi wyłamaniami) są w bardzo złym stanie technicznym i zagrożone są kolejnymi 

wyłamaniami konarów i gałęzi lub utratą statyki i wywróceniem.  

 

 

Ad. 5) 

Wywiązała się krótka dyskusja na temat sytuacji terenu z boiskiem pod wierzbami, jednakże biorąc pod uwagę 

złożoność tego problemu nie doszło do żadnych ustaleń. Temat ten będzie poruszany na następnym spotkaniu 

Komisji. Przewodnicząca zasugerowała, aby każdy z Członków Komisji przemyślał możliwe jego zdaniem scenariusze 

dotyczące boiska pod wierzbami oraz o oczekiwania i funkcje jakie boisko spełnia aktualnie stanowiąc faktycznie 

cenny teren rekreacyjny. Na kolejne spotkanie Komisji Miasto wspólnie z GGI również przedstawią możliwe 

alternatywy zagospodarowania rejonu wokół ulic Dobrej – Przyokopowej – Fundacyjnej – Reduta Wilk. 

 

Termin kolejnego spotkania zostanie ustalony drogą mailową. 

Na tym spotkanie i notatkę zakończono. 

 

 


